
NĚKOLIK MYŠLENEK K PŘÍPRAVĚ VÁNOC A JEJICH PRŮBĚHU

ČÍM VÍCE DÁRKŮ, TÍM VÍCE RADOSTI

Říká se, že Vánoce jsou svátky dětské radosti. Všichni se shodneme na tom, že dárky dělají dětem

radost. Těší se na ně, nemohou dospat, když má přijít Štědrý den. A jak to vnímáme my, dospělí?

Bohužel někdy podlehneme představě, že platí jakási přímá úměra: čím více dárků, tím více radosti.

Není tomu ale tak!

DÁREK JE PŘEDEVŠÍM OSOBNÍ POSELSTVÍ

Dárek není jen taková věc, která se dává a která se dá vyjádřit pouze v penězích. Nenechme se ale

zmýlit. Dárek je především osobní poselství, které říká „Mám tě rád.“ 

A něco takového se vlastně ani penězi vyjádřit nedá. Pokud je dárek věnován z lásky

 a upřímně-a vskutku jako dárek-dáváme hlavně sami sebe. A to je velká a důležitá věc, kterou bychom

měli o Vánocích zažít.

CO JE CENNĚJŠÍ NEŽ UMYTÁ PODLAHA A HUSA V TROUBĚ?

A když už se o Vánocích jeden druhému dáváme-měli bychom se dávat pěkně, mile, 

s malou nadsázkou řečeno v pěkném balení, tj. v pohodě a dobré náladě. Předvánoční shon, uklízení 

a vaření by nás neměly utahat a nemělo by se pro nás toto období stát časem, ze kterého už se předem

stresujeme a máme zkaženou náladu. Vždyť ono na tom zase tak strašně moc nezáleží, jestli jsme něco

nestihli nebo jestli se nám nepovedlo upéct všechno cukroví, jak jsme si to předem naplánovali.

Zkusme  Vánoce takto vnímat. Je to cennější než umytá podlaha a husa v troubě.

A KTERÝ JE VLASTNĚ TEN DÁREK NAD DÁRKY?

Je před námi příležitost dát dětem dárek nad dárky-to znamená jistotu, že máme rádi nejen je, ale že se

máme rádi navzájem. Rádi i my dospělí kolem dokola. A není vůbec od věci, když si třeba při

štědrovečerní večeři uděláme chvilku času a všichni společně si vzpomeneme na ty, kdo nějak patří do

okruhu naší lásky, přízně, sympatií. Je velmi důležité, když děti v tomto vzpomínání mají své významné

slovo. Takovýto dárek citové jistoty v rodinném společenství se nikdy neztratí, nezkazí, nezestárne,

nezapomene.

NESTYĎME SE ZA PROJEV LÁSKY

Říká se, že o Vánocích se otvírají lidská srdce. Ano, je to pravda. Co to ale znamená? Je to doba, kdy si

dospělí vzájemně projevují více lásky, kdy ji více dávají najevo a nestydí se za ni. Všichni máme velkou

příležitost k odpuštění a k usmíření všude tam, kde došlo 

k nedorozumění a k hořkostem.

 DOPORUČENÍ PRO RODIČE

Děti většinou dostanou mnoho dárků. Naskýtá se tady ale nebývalá příležitost, aby také mohly více

dávat. Aby samy vyzkoušely, co je radost a uspokojení z toho, že mohou někoho obdarovat a druhému

radost udělat. Je tu jedinečná příležitost učit děti, jak překonávat své osobní sobectví. Prostě udělat

něco dobrého někomu druhému z vděčnosti za to, co jsme sami z lásky a bez zásluhy přijali. 


